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幼儿园秋游活动策划书：趣味与安全兼顾的秋季旅行

秋天的到来不仅带来丰富的自然景观，也为孩子们提供了亲近自然和学习新知识的绝佳机会。幼

儿园秋游活动不仅是一次户外游玩，更是一次集教育性、娱乐性与安全性于一体的综合体验。

活动目的与意义：通过秋游活动，让孩子在自然环境中观察秋季动植物变化，感受季节特征。同

时，通过集体游戏与互动环节，增强孩子的团队合作精神、沟通能力和自我保护意识。

时间与地点安排：活动安排在10月中旬，天气宜人，避免极端气候。地点选择在郊区森林公

园，园区内设有安全步道、休息亭和活动广场，便于组织集体活动和游戏。

人员分工：教师团队负责整体活动规划、现场管理和安全监督。助教协助教师组织游戏和管

理孩子秩序。后勤组负责物资准备，包括饮用水、零食、急救药品和交通安排。家长志愿者参与

看护和协助处理突发情况。

活动流程设计：出发前进行晨检和安全讲解，乘坐校车到达公园后集合签到。活动分为四个

阶段：自然观察、团队游戏、互动体验和自由活动。自然观察阶段通过教师讲解植物和动物的特

征，引导孩子动手记录和绘画。团队游戏阶段包括“秋叶拼图”“寻宝比赛”，培养团队协作能

力。互动体验阶段设有故事分享和小型手工制作。自由活动阶段让孩子自由探索，但需在教师视

线范围内。

游戏与互动环节：活动设计充分兼顾趣味性与教育性，例如“秋季问答竞赛”“叶子传递游

戏”，既增强孩子的知识储备，也让孩子在轻松氛围中锻炼沟通和合作能力。

安全注意事项：全程佩戴识别卡和安全绳，教师定时点名。预先检查活动场地，确保无潜在

危险物。准备急救药品和饮用水，特别关注孩子过敏信息。校车乘坐时有教师全程陪同，确保交

通安全。

突发情况应对方案：遇恶劣天气取消或缩短活动，轻微伤害现场处理，严重伤害立即联系家

长并拨打急救电话。教师保持通讯畅通，并配备应急联络名单。

活动结束后的总结和反馈：活动结束后组织老师和家长座谈，收集意见和建议，分析活动亮

点和改进点。同时制作活动照片集，增强孩子的记忆和分享体验，为未来活动提供参考。

通过科学安排和细致管理，幼儿园秋游不仅让孩子在秋季大自然中获得成长体验，同时也确

保全程安全，让老师和家长都能放心。

Kindergarten Autumn Outing Plan: Fun and Safety Combined

Autumn Trip

The arrival of autumn brings rich natural landscapes and an excellent opportunity

for children to get close to nature and learn new knowledge. Kindergarten autumn

outings are not just outdoor play but a comprehensive experience combining education,

entertainment, and safety.



www.vv99.net

Purpose and Significance: Through the outing, children observe seasonal changes

in plants and animals and experience the characteristics of autumn. Group games and

interactive sessions enhance teamwork, communication skills, and self-protection

awareness.

Time and Location: Scheduled in mid-October, when the weather is mild. The

location is a suburban forest park with safe trails, rest pavilions, and activity

plazas, suitable for organized group activities and games.

Personnel  Arrangement:  The  teacher  team  manages  overall  planning,  on-site

management,  and  safety  supervision.  Assistants  help  organize  games  and  manage

children’s order. The logistics team prepares supplies including drinking water,

snacks, first aid kits, and transportation. Parent volunteers assist with supervision

and emergency handling.

Activity Flow: Morning check and safety briefing before departure. Upon arrival,

attendance is taken. Activities are divided into four stages: nature observation,

team  games,  interactive  experience,  and  free  play.  During  nature  observation,

teachers introduce plant and animal characteristics, guiding children to record and

draw. Team games like 'Autumn Leaf Puzzle' and 'Treasure Hunt' foster teamwork.

Interactive experience includes storytelling and small handicrafts. Free play allows

children to explore under teacher supervision.

Games and Interactive Sessions: Activities are designed to balance fun and

education, such as 'Autumn Quiz Contest' and 'Leaf Relay', enhancing knowledge while

developing communication and cooperation skills.

Safety Precautions: All children wear ID badges and safety ropes, and teachers

take attendance regularly. The site is checked in advance to eliminate hazards. First

aid and water are prepared, and allergy information is noted. Teachers accompany

children on school buses to ensure transportation safety.

Emergency Response Plan: In case of bad weather, the activity is canceled or

shortened. Minor injuries are treated on-site; serious injuries prompt immediate

contact with parents and emergency services. Teachers maintain communication and have

an emergency contact list.

Summary and Feedback: After the outing, teachers and parents discuss feedback,

highlighting strengths and areas for improvement. Photos are compiled to enhance

children’s  memories  and  sharing  experience,  providing  reference  for  future

activities.

Through careful planning and detailed management, kindergarten autumn outings

provide children with enriching experiences in nature while ensuring safety, giving

teachers and parents peace of mind.


